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Trafikudvalget har i brev af 20. juni stillet mig følgende spørgsmål 416 (TRU 

alm. del), som jeg hermed skal besvare. 

 

./. Svaret vedlægges i 5 eksemplarer. 

 

Spørgsmål nr. 416: 

 

"Ministeren udtrykker i brev af 19. december 2005 stilet til Folketingets Trafik-

udvalg, vedrørende Trafikstyrelsens tilsynsrapport med Banedanmark, jf. TRU 

alm. Del – bilag 170, at ”det indtil nu har været meget vanskeligt for Banedan-

mark at dokumentere behovet for bevillinger til fornyelse og vedligeholdelse af 

jernbanenettet.” 

Vil ministeren, i lys af de systematiske problemer ved kvaliteten af jernbanenet-

tet, der er observeret siden 2002, og som også observeres denne sommer, fast-

holde, at der mangler dokumentation for behov for yderligere bevillinger til 

fornyelse og vedligeholdelse af jernbanenettet?" 

Svar: 

 

I trafikaftalen fra 4. november 2005 fremgår det, at Regeringen sammen med 

Dansk Folkeparti og Det Radikale Venstre er enige om at der er et behov for en 

permanent løsning vedrørende problemerne omkring fornyelse og vedligehol-

delse af jernbanenettet.  Parterne er enige om, at der fra 2007 vil være behov 

for flere ressourcer til forbedring af jernbanenettet. 

 

Af trafikaftalen fremgår det endvidere, at der skal igangsættes et udredningsar-

bejde, som senest skal være afsluttet den 1. september 2006. Udredningsarbej-

det blev igangsat i 2005, og jeg forventer fortsat at det afsluttes den 1. septem-

ber 2006.  

 

Det er i øvrigt et udredningsarbejde, som både jeg og Banedanmarks bestyrelse 

følger nøje.  

 

Trafikudvalget 
TRU alm. del - Svar på Spørgsmål 416
Offentligt            



 
 
 
 

 

Side 2/2 Det er min klare opfattelse, at vi med dette udredningsarbejde får den fornødne 

dokumentation til at vi i efteråret 2006 kan indgå en langsigtet aftale om jern-

banenettet i perioden 2007 til 2014.  

 

Med venlig hilsen 

 

 

Flemming Hansen 


